
Zápis 

ze zasedání Rady Ústavu biologie obratlovců AV ČR, v.v.i. 
 

konaného v Brně dne 22.11.2013 

 

 

Přítomni (řazeno abecedně bez titulů): J. Bryja, M. Gelnar, M. Honza, Z. Hubálek, P. Jurajda, 

M. Macholán, M. Reichard, J. Zima 

 

 

Omluveni: V. Bejček  

 

Jednání zahájil a řídil předseda Rady pracoviště J. Bryja. 

 

Projednáno: 

 

 

1.          Ověřování zápisu z minulého zasedání a shrnutí hlasování per rollam 

      Předseda Rady shrnul zápis z minulého zasedání. Od minulého zasedání Rady pracoviště 

proběhla dvě hlasování per rollam : 

- 13.9.2013    Schvalování návrhu  projektů  programu SoMoPro  

- 30.9.2013 Schvalování výsledků konkurzní komise pro Program podpory 

perspektivních lidských zdrojů 

 

 

Usnesení č. 9/2013 : Rada pracoviště schvaluje výsledky výše uvedených hlasování per 

rollam bez výhrad. 

 

 

2.         Pokroky v přípravě nové Strategie rozvoje AV ČR 

 

Předseda RI seznámil přítomné členy Rady pracoviště s materiálem Strategie rozvoje AV ČR 

doplněným o definice výzkumných směrů a programů ze strany ústavů 6. sekce. Za ÚBO byl 

nově navržen podprogram Evoluční a behaviorální ekologie v programu Životně důležité 

procesy, a dále další doplňky stávajících výzkumných programů, tak aby vystihovaly 

nejvýznamnější výzkumný potenciál ÚBO. Dále podal detailnější informaci o výsledku 

jednání zástupců 6. sekce koordinované Biologickým centrem AV ČR. Vědecký tajemník 

zpracuje připomínky k poslední verzi tohoto materiálu a tyto předloží koordinátorům z 

Biologického centra AV ČR. 

 

3.         Příprava interních evaluací 

 

Rada ÚBO se shodla na nezbytnosti interního hodnocení výzkumné činnosti kmenových 

pracovníků za roky 2011-2013 (stejně jako v minulých obdobích je hodnocení prováděno v 

tříletých cyklech). Členové rady diskutovali o možných kritériích hodnocení, které by nemělo 

být založeno pouze na scientometrických kvantifikacích. Do podkladů pro hodnocení budou 

po diskuzi zařazeny i krátká "sebehodnocení" každého pracovníka, doplněná 4 

nejvýznamnějšími výsledky. Rada pracoviště pověřuje P. Jurajdu a J. Bryju zpracováním 

pokladových materiálů interních evaluací za období 2011-2013, a to do dubna 2014.  



 

 

4.         Grantová politika ÚBO 

 

J. Bryja upozornil na výraznou finanční závislost ÚBO na projektech GAČR (kde v 

posledních letech financování kleslo pod prediktabilní mez) a vyzval členy Rady pracoviště 

k hledání alternativních finančních zdrojů, např. Norské fondy, Operační programy ze 

Strukturálních fondů, Horizon 2020 (např. International Training Networks), případně ke 

spolupráci s jinými institucemi.  

 

 

5.         Spolupráce s PřF MU 

 

Členové Rady pracoviště prodiskutovali možnost prohloubení spolupráce s Přírodovědeckou 

fakultou MU, která je přirozeným hlavním partnerem ÚBO v Brně 

 

 

6.         Informace o rozpočtu roku 2013  

 

P. Bártová seznámila členy Rady pracoviště s vývojem rozpočtu pro rok 2013 a to provozním 

i investičním, informovala o stavu fondů. Podala výklad k jednotlivým položkám rozpočtu a 

zodpověděla dotazy. Rovněž informovala o očekávaných výsledcích hospodaření roku 2013, 

které se v případě provozního rozpočtu očekávají jako vyrovnané. Poskytla informace o 

realizaci investic přístrojových i největší probíhající investiční akci – rekonstrukce střechy, 

podkroví a oprava hospodářských budov v areálu Mohelského mlýna.  

 

Doc. Bryja navrhuje Radě pracoviště schválit realizaci nové investice – nákup PCR cykleru 

pro detašované pracoviště ve Studenci. Ředitel ústavu předkládá Radě pracoviště ke schválení 

investici do projektové dokumentace pro výstavbu plánované nové budovy chovů ve 

Studenci.  Členové Rady pracoviště vyjadřují s navrhovanými investicemi souhlas.   

 

Usnesení č. 10/2013 : Rada pracoviště schvaluje realizaci investic v předloženém znění bez 

výhrad. 

 

7.         Různé  

 

Doc. Bryja informoval o průběhu Týdne vědy a techniky a Dni otevřených dveří na našem 

ústavu a vyzdvihl významnou návštěvnost z řad veřejnosti a středních škol na detašovaném 

pracovišti Studenec.  

 

 

 

V Brně dne  22.11.2013 

 

Zapsala: P. Bártová 

 

 

 

 

Ověřil: J. Bryja 


